

Referat fra XC-Sjællands Generalforsamling. 13.01.2024

Tilsted: Bo Klint, Frederik Vincents, Benjamin Pedersen, Michael Nøhr, Jens Voetmann, Michael Rørgren, Peter Hansen, Johnny Christensen, Peter O'Neil.

1. Valg af dirigent og referent

Jens Voetmann. Peter O'Neil

2. Formandens beretning.

Johnny taler om året 2023 og nævner blandt andet:

- DHPU har mange penge, som de gerne vil have ude til klubberne. Hvordan skal de bruges? DeT har vi måske mulighed for at byde ind med.
- Startpladsen i Tølløse – stor opgave gennemført med at fjerne træer i vest, nord, og øst for start/landingspladsen.
- Bo stod for pladsvagt planen i 2023.
- termikvejlr i Tølløse i 2023 – der var ikke meget af det desværre.
- Greifenburg turen i 2023 – nogen gode flyve dage og en vellykket tur.
- skoling. Martin er blevet chefinstruktør efter Jens. Martin har være meget aktiv i forhold til skoling af elever. Flere vil nu kunne deltage i turen til Greifenburg i 2024.
- Tandem drage – p.t. er det kun Frederik, som må flyve med elever, men Johnny vil gerne også kunne. Kræver certificering.
- Medlemstal. Samme situation som sidste år. Klubben vokser like.
- samarbejde med Tølløse Svæveklubben. Banevejledning og aftalen herom med svæveflyverne har hjulpet forholdet imellem XC-Sjælland og svæveflyveklubben.
- Falcon 170 i brug. ATV repareret. Den røde optræksbil skal skrotes.
- ATOS Tandem dragen blev afleveret fra Tyskland.
- Martin of Frederik har brygget en fin bænk, som kan bruges på startpladsen.
- El-spillet bør være på plads, efter de mange vanskeligheder der har været at få den på plads.
- Martin stopper i bestyrelsen men fortsætter i klubbens ellers (også som chefinstruktør). Martin er i gang med at designe et nyt spil.

- Status for 2023: Godt fundament, godt udstyr. Fastholdelse af elever stadigvæk et problem. Tilgang dårlig. Medlemstal et problem.

3. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskabet

Regnskabet blev fremlagt af Peter, Regnskabet blev godkendt af revisor og forsamlingen. Revisor har følgende kommentarer og ønsker til regnskabet fremadrettet, og til proceduren omkring administrationen af klubbens økonomi:

- "Flere detaljer vedrørende de forskellige udlæg." Regnskabet skal gerne beskrive med flere detaljer, hvad de forskellige poster er og omfatter
- "om det var rimeligt at en del medlemmer fik en del brande men klubben stod for alle udgifter." Dette i forbindelse med fældning af træer ved landingsbanen og bortskaffelse af det træ, som blev nedlagt.
- "at der kunne stille spørgsmålstejn ved det rimelig i at klubben stod for udgifterne vedrørende transport af klubbens og Johnnys Atos." Dette i forbindelse med aftalen imellem ATOS og Johnny for transport af klubbens og Johnnys ny ATOS drage fra Tyskland til Danmark.

4. Behandling af indsendt forslag

Der var ikke modtaget nogle forslag.

5. Valg af formand, bestyrelse og suppleant

Martin Vincents fortsætter ikke som medlem af bestyrelsen. Nuværende suppleant Benjamin Pedersen bliver bestyrelsesmedlem. Michael Nøhr bliver så ny suppleant til bestyrelsen. Ingen anden ændring i bestyrelsen. Enighed blandt alle tilstedeværende.

6. Valg af revisor

Michael Rørgren fortsætter som revisor.

7. Uddelegering af ansvarsposter, materiale-folk, PR-folk

Frederik og Michael Rørgren vælges igen til ansvarlige for udstyr i klubben. Benjamin vælges til ansvarlig for rekruttering og der aftales af der på klubbens webside tilføjes tekst som fortæller om, hvad folk, som er interesseret i at høre on HG og klubben skal gøre for at komme i kontakt med Benjamin. For eksempel "Er du interesseret i at lære at flyve... ". Benjamin finder på en passende formulering.

8. Budget og fastsættelse af diverse kontingenter

Der er ikke behov for ændring af kontingent på nuværende tidspunkt. Kontingentet forbliver 2000kr per år.

I budgettet for 2024 er der afsat 10.000 kr. til finansiering af instruktør deltagelse i et eventuel 'elev udviklings tur'. Tanken er at elever kan tages som en gruppe et sted henne, hvor de kan skoles sammen og intensivt i nogle dage. Finansiering skal være for instruktør transport og ophold. Der blev diskuteret, hvad der giver mest mening i forhold til 'value for money'. Forskellige fremmødte blandt andet Michael R., Bo, Johnny udtrykte bekymring for, at penge til finansiering af instruktør ikke ville være godt givet ud, hvis der er for få elever med og hvis pengene bliver brugt for eksempel på elevernes rejse og ophold omkostninger. Der aftales at når og hvis der ser ud til, at det kan give mening med sådan en tur så aftales specifik finansiering i bestyrelsen inden. Frederik nævner, at det godt vil kunne give mening med skolings tur til Vesterhavet og Samsø, vi behøves derfor ikke nødvendigvis at skulle langt sydpå til Tyskland.

Johnny nævner at have været i diskussion med Martin vedrørende Martins projekt med en ny optrækspil. Johnny beskriver spillet og nævner, at Martin mener, at det vil, koster cirka 25.000 kr. at færdiggøre spillet. Der diskuteres, om klubbens skal investere i et nyt spil, og om der er behov for det, og om det er til at foretrække frem for en bil optræk. Michael R. spørger, om der kan anmodes DHPU om beløbet eventuelt via DHPU Fondspulje men det mener Johnny ikke, der kan være tale om. Vi bliver enige om, at det giver mening med et nyt elspil og at klubben skal tilsidesætte 15.000 kr. i budgettet for 2024, som kan bruges af Martin til udvikling af spillet. Til gengæld kan der reduceres fra 15.000 kr. til 10.000 kr. i budgettet beløb til 'diverse' poster

9. Behandling af emner til DHPU repræsentationsmøde

Jens taler for at alle betaler kontingent i god tid for at klubben kan få så mange stemmer til valg af DHPU-bestyrelse som muligt. Jens deltager som repræsentant for XC-Sjælland til DHPU repræsentationsmøde.

Der bliver diskuteret DHPUs ønske om, at flere penge skal ud til klubberne via DHPUs Fondspulje uddeling. Jens opfordres derfor til at høre DHPU formand Sanne Røhe om uddeling af DHPU Fondspulje for 2024 specifikt med hensyn til, om de fondspulje penge (20k dkk), som DHPU allokerede til XC-Sjælland i 2023 og som ikke blev brugt af klubben kan overføres fra gamle DHPU fondspulje systemet til det nye DHPU fondspulje system og kan så bruges af klubben til eventuel anskaffelse af ny ATV. Det nye system træder i kraft for 2024 og indebærer mange ændringer i reglerne for søgning af midlerne. Som reference: <https://dhp.dk/stoettepulje-til-saerlige-initiativer/>

10. Eventuelt

Bo står igen for vagtplanen. Der blev diskuteret, hvornår vagtplanen for 2024 skal starte og stoppe men vi blev enige om, at vi venter med at tage en beslutning om det indtil vi ser, at banen har haft mulighed for at tørre ud.

Klargøringsdag skal planlægges af bestyrelsen til næste bestyrelsesmøde.

Diskussion om deling af optræk og optræksspil med PG-klubben PG-Tølløse og eventuel sammenslutning af XC-Sjælland med PG-Tølløse. Generelt er stemning meget imod klubbens sammenslutning med PG-Tølløse af mange årsager heriblandt

- risikoen for at PG-sporten overtager HG-sporten i en ny sammensat klub
- sikkerheden i forbindelse med optræk bliver mindre
- utydelig aftale imellem PG-Tølløse og Tølløse Svæveflyklub og baneleje mm.

Af fordel ved en sammenslutning kan nævnes, at vi ville blive en større klub, med bedre økonomi og muligvis bedre socialt liv.

DM Ugen. Johnny præsenterer kort DM Ugen i uge 25, hvor PG og HG klubberne kan deltage. HG bliver sandsynligvis gæster i Arnholdt, hvor vi kan flyve fra svæveflyvernes startplads. Indtil videre er Johnny, Bob, Jens og Frederik interesseret i at deltage.

Benjamin nævner, at der i Greifenburg i ugen efter vores klubtur afholdes Tyske og Tjekkisk mesterskab i HG Benjamin er bekymret for, at der i området og på startstedet vil være mange piloter og mange i luften imens vi er til stede. Jens og andre mener ikke, det er noget, som vi behøves at være bekymret for.

Elspil – mange diverse kommentarer. Martin er i gang med at anskaffe 11 KWh batterier, som bør holde til en hel dags optræk. Jens nævner, at bestyrelsen er meget opmærksom på el spillet ift. Dens pålidelighed og funktionalitet. Bo mener, at stadigvæk mangler biloptræk på pladsen, det er mere pålidelig og sikker mener han. Michael Nøhr fortæller, at han er meget tryk ved el spillet som optræks metode. Det mener Benjamin også.

Frederik vil gerne have potentiale klubmedlemmer og elever meldt ind i klubbens Telegram gruppen. Vi aftaler, at det får de lov til efter at have aftalt med Benjamin ift. Klub medlemskab og aftale om elev forløbet mm.

Greifenburg 2024 tur uge 21, 18-26 maj. Indtil videre deltager Johnny, Peter, Benjamin, Jens. Michael R måske.

Michael N. taler om indkøbet af 8 watt radio from Claus.

Benjamin taler om sensommer 2025 tur til Ager i Spanien og andre steder undervejs. Peter deltager, flere andre er interesseret blandt andet Jens og Frederik.

Klargøringsdag. Der vil blive diskuteret, hvornår skal afholdes klargøringsdag 2024 under næste bestyrelsesmøde. Der forslås sidste i marts.

Sæson 2024 start. Hvornår? Der nævnes den 15. april. Jens forslår, at sæsonen forkortes i forhold til en tidligere afslutning og påpeger, at dem som gerne vil flyve ud for sæsonen selv, kan og vil finde ud af det praktiske inklusiv optræk mm. Emnet diskuteres ved næste bestyrelsesmøde.

Bo vil gerne høre, om der er ændringer i forhold til anvendelsen af radio imens i luften over Tølløse. Johnny svarer, reglen er, at der skal flyves med radio over 750 meter i luftrummet over Tølløse. Der diskuteres, hvad vi kan forvente rent teknisk af eksisterende radioer og om det til tilstrækkeligt. Skal vi investere i bedre radioudstyr? Claus hos Tølløse PG har kraftigere radioer, som han sælger. Johnny tvivler på, om de er lovlige. Johnny påpeger, at vores eksisterende udstyr bør være tilstrækkelig bare alle piloter har korrekt opsætning og styr på tingene. Kan mobiltelefoner bruges i stedet for eller som supplement? Johnny foreslår at vi mødes til faldskærms/radio forberedelses dag.

Bo spørger, hvad kan der gøres for at sikre, at alle overholder reglerne for anvendelse af radio. Der skal laves radiocheck inden start. Trafikvagten kan/skal påpege over for piloten, at der skal bæres radio når der flyves over 2500 fod.

Jens lukker mødet

